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Fórum műsor 
 

Két rövid hozzászólásom lenne a 
részönkormányzat lapjában megjelent 
cikkre.  

Lehetőség lett volna a TV fél órás Fórum 
műsorában, a nagy nyilvánosság előtt 
megvitatni a falugyűlésen történteket, 
valamint a Benei Krónika áprilisi számában 
az általam felvetett problémák és a 

részönkormányzat bejárása során készült 
jegyzőkönyv összevetésére, de a kamerák 
előtt a képviselő úr nem vállalta szemtől-
szembe a közös riportot.  

A másik észrevételem: bocsánat, de ahogy 
Mátrafüred kinéz, azon csak mélységesen 

felháborodni leheti.  

A továbbiakban nem kívánok reagálni egy 
olyan újságra, amelynek a média törvény 
értelmében még létjogosultsága sincs, 
ugyanis 2011. június 30-tól, csak regisztrált, 
ISSN számmal rendelkező lap jelenhet meg. 

 
Rostás Gabi 

 
 

(Megjegyzés: akik írásban adták véleményüket a falugyűlésről, szintén készek kamerák elé állni, de csak szemtől-szembe a képviselő úrral, a 
külön-külön nyilatkozatoknak nincs értelme.). 
 

Olvasói észrevétel 
 

Távolabbról figyelve a füredi 
eseményeket, tennék néhány észrevételt a 
Füredi Figyelőben olvasott cikkre reagálva.  

Először is, ha valaki összegyűjti és 
nyilvánosságra hozza a Füreden fennálló, 
évek óta megoldatlan problémákat, 
tennivalókat, azért nem bocsánatkérést, 
hanem dicséretet várnék el a RÖK-től.  

Híre ment, hogy a részönkormányzat is 
tett bejárást, amelyről jegyzőkönyv is 
készült, de a mai napig nem hozták 

nyilvánosságra a füredi polgárok előtt. 
Kérném a képviselő urat, hogy erről 
tájékoztasson bennünket, érdeklődve várjuk. 

Gyöngyösön látványos beruházásokat, 
parkfelújításokat látunk, ugyanakkor az 
idegenforgalom itt jelenik meg. Negyven 
évvel ezelőtt a gyerekeimet játszótérre 
tudtam vinni, ma, az unokáimat csak egy  
játszótérnek csúfolt, szánalmas helyre 
tudnám vinni, de nem viszem. Lassan a 
homokozót is át kell minősíteni parkká, 

mert a füvet lehet vágni rajta. Szégyelljük, 
ahogy kinéz Mátrafüred, holott a Mátra 
termel annyi bevételt a városnak, hogy 
évente felújítsanak egy-egy dolgot. Csak a 
templom néhány méteres körzetében 3 
különböző típusú padot számoltam.  

Javaslom, mivel Mátrafüred egy országos 
ismertségű üdülőhely, kezdeményezzünk 
egy országos méretű mozgalmat:  
„ Mentsük meg Mátrafüredet” címmel.  

(braun) 

Gyöngyösi Hírek online hírportál a legfrissebb hírekkel, eseményekkel, programajánlatokkal!  
Főszerkesztő: Keszthelyi László 

 
Muzsikál az erdő 

 
Tíz éves évfordulójához érkezett a 

Muzsikál az erdő Mátrai Művészeti Napok 
egyhetes programsorozata (június 29 - július 
7-ig).  

A mátrai településeken kívül még 
Ipolytarnócon is volt rendezvény. 
Ugyanakkor azt az örömteli eseményt éltük 
meg, hogy első alkalommal Mátrafüreden és 
Mátraházán is sor került a rendezvényre. A 
Máriácskánál, idilli környezetben a négy fős 
Corpus Harsona Quartett örömzenélést 
mutatott be a mintegy 300 fős közönségnek. 

A program része volt még, hogy 
Mátraházáról a fő szervező, Szabó Lajos 
erdőmérnök vezetésével egy 30 fős 
túracsoport indult a Máriácskához. 
Mátrafüredről, a kisvasút végállomásától 
pedig jómagam vezetésével egy 20 fős 

túracsapat indult a koncert helyszínére, 
akiknek a Malom fogadónál Rostás 
Gabriella tartott előadást Mátrafüred 
történetéről és turizmusáról a kezdetektől 
napjainkig. 

A rendezvényt Bozsik István 
alpolgármester nyitotta meg, és a közel egy 
órás koncert elbűvölte a hallgatóságot, 
melyek között - örvendetes módon – nagyon 
sok fiatal is részt vett.  

A Muzsikál az Erdő Alapítvány jóvoltából 
a koncert végén pogácsával és mátraaljai 
borkóstolóval kínálták a vendégeket. A 
borkóstolót a gyöngyössolymosi Nyilas 
Pincészet és a mátrafüredi Mészáros Péter 
támogatta. A zenészek és a vendégek 
nagyon megköszönték a szíves vendéglátást 
és a remek szervezést. 

A program befejezéseként Mátraházán az 
Ózon Hotelban színvonalas kiállítás várta a 
vendégeket. A hotel káprázatosan szép 
panorámája volt a háttere az író-olvasó 
találkozónak Jókai Anna írónővel, amely 
nem hagyományos módon könyvének 
bemutatásáról szólt, hanem gazdag 
élettapasztalatát és bölcs intelmeit osztotta 
meg a nagyérdemű közönséggel.  

A természeti, zenei és irodalmi 
élményeket fogadás zárta, amelyet az Ózon 
Hotel támogatott. 

A résztvevőkkel együtt közösen reméljük, 
hogy a sikeres és rendkívül színvonalas 
rendezvény az egyik muzsikus szavával 
élve: „jövőre veletek, ugyanitt” immár 
hagyomány lesz. 

Szuromi László 
 

Gazdára találtak a Mátrai kilátók és források 
 

2013. június 3-án különös esemény volt a 
Csepegő-forrásnál, melyet a Platán úti 
óvodások örökbe fogadtak.  

Bozsik István alpolgármester 
kezdeményezésére Gyöngyös Város 
Óvodáinak tagintézményei örökbe fogadtak 
mátrai kilátókat és forrásokat, amelyek 

gondozását felvállalták. A Mátrafüredi 
tagóvoda a Máriácskát és a Kozmáry-
kilátót, a Fecske Úti Tagóvoda Ó farkas-
kutat, a Dobó Úti Tagóvoda pedig az 
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Ördög-forrást, de szeretnék a jövőben 
bevonni az iskolákat is, hallhattuk az 
alpolgármester úrtól. 

Molnár Lászlóné, Gyöngyös Város 
Tagóvodáinak vezetője elmondta, hogy az 
óvodák környezettudatos nevelése jól 
illeszkedik ebbe a programba. Dobre-
Kecsmár Csaba, az Egererdő Zrt 
természetvédelmi osztályvezetője 
hozzászólásában kiemelte, ha a gyerekek 
megkedvelik az erdőt, örömmel beszélnek 
róla szüleiknek és így létre jöhetnek a 
családi programok. Szuromi László, a 
Bükki Nemzeti Park nyugalmazott 
tájegységvezetője, a Mátrafüredért 
Természetvédelmi és Turisztikai Alapítvány 
elnökeként kiemelte, hogy a Mátra 
vízkészletei igen gazdagok, mintegy 360 
forrás található, így sok tennivaló van. Az 
alapítvány tervezi, hogy egyes 
madárvédelmi tevékenységeket oktatási 

intézmények bevonásával valósítsanak meg. 
Az Egererdő Zrt. Mátrafüredi Erdészetének 
képviseletében jómagam is nagyszerűnek 
tartom a kezdeményezést, ami formálhatja a 
természetben járók szemléletét. Visszatérő 
gond a szemetelés, amire megoldás lehetne, 
ha a turisták magukkal vinnék a szemetet, a 
társaságunk ezért is nem helyez ki 
szemétgyűjtőket az erdőbe.  

A közjóléti fejlesztések a 
Mátrában:elsősorban a bakancsos turizmus 
érdekeit szolgálják, melyeket a mátrai 
állami erdők kezelője, az Egererdő Zrt. 
valósít meg ill. a megvalósításban 
közreműködik. 

Mintegy 100 millió forint áll az idén a 
Mátravasút rendelkezésére, melyből teljes 
egészében megújul a Gyöngyös-Mátrafüred 
pálya és a gördülő állomány is. 
Üzembiztosabb vontató járművek, 
esztétikusabb kocsik várják majd az utazó 

közönséget. A pályaépítési munkák miatt az 
előttünk álló nyáron és ősszel a tervek 
szerint csak hétvégén közlekednek a járatok, 
hétköznapokon ugyanis pályaépítés lesz. 

A másik vonal végállomásának közelében 
lévő Szalajka-ház is teljes egészében 
felújításra kerül, ahol erdei iskola 
foglalkoztató és turistaház kerül 
kialakításra. 

Hasonló projekt valósul meg Galyatetőn. 
A Magyar Természetjáró Szövetség Kék 
túra programja keretében itt is turistaház 
kialakítására kerül sor a kilátó teljes 
felújításával egyetemben.  

Az Észak-Mátrában is lesznek 
fejlesztések: Fenyvespuszta és Rudolf-tanya 
is megújul a közeli jövőben 

 
 

 Dudás Béla, Egererdő Zrt.. 

 
Emlékezés 

 
2013. június 4-én a magyarság és az 

európai népek történetének legtragikusabb 
eseményére, Trianonra emlékeztek a Mátra 
Szakképző Iskolában, amelyen felavatásra 
került az a faragott tábla, mely gazdag 
történelmi hagyományaink egy parányi 

szeletét örökíti meg, és amelyet az iskola 
fafaragó szakköre készített. Ezt követően 
Búzás József tanár úr ismertette a táblán 
található jelképeket.  

Tóth Miklós 9.c, Bezzeg Dávid 9.c 
osztályos tanulók verset mondtak, Dencs 

Anikó 10.f osztályos tanuló énekelt, 
továbbá közreműködött az iskola énekkara. 

A program istentisztelettel ért véget, 
melyen igét hirdetett Kenyeressy Károly 
református lelkész. 

(R.G.) 
(Folytatásokban közöljük a táblán található szimbólumokat) 
 

Történelmi emlékeink jelentik a jövőnket is 
 

 
Ez az egyik üzenete – a sok 

közül – annak a gyönyörűen 
faragott emléktáblának, amely 
a kollégium bejáratánál került 
elhelyezésre. 

Az első jelképes üzenet egy 
csillagkép a tábla jobb alsó 

sarkában: Orion-Nimród. Ez a csillagkép, 
amely a téli égbolt uralkodó ékessége, és 
amely a legrégibb időktől az égi és a földi 
uralkodó összekötő jelképe, amit már az i.e 
legrégibb civilizáció, a sumér is 
agyagtáblára vésett.  

Mi magyarok tudjuk, hogy Nimród a 
magyarok ősatyja és az ő két fia, Hunor és 
Magyar, akik a szarvas űző vadászaton 
találnak új hazát. Több hiteles forrás szerint 
is Mátyás király idejében még megvolt az 
az írásos emlék, amely felsorolta a magyar 
királyok származási listáját, és azt Nimród 
királlyal kezdte. Ismerünk olyan forrást, 
amely a Pilis domborulata alatt feltételezi 
Nimród király sírját. 

A csillagkép fölött található egy gyönyörű 
magyar régészeti tárgy képe: ez az 
Aranyszarvas. A szkíta nép által hagyott 
emlék. A szkítákat a szarvas népének is 
hívták. A magyarokat pedig több hivatalos 
krónikában is nevezték hunoknak, 
szkítáknak és királyi szkítáknak is. 

Ezt a gyönyörű tárgyi emléket 
Zöldhalompusztán ásták ki a régészek, és 
jelenleg a Nemzeti Múzeum tulajdonát 
képezi. Nemcsak a mondáink utalnak tehát 
történelmünkre, hanem - mint ez az ékszer 
is – a konkrét tárgyi bizonyítékok is.  

A tulipán és benne a vigyázó két szem a 
tábla bal alsó sarkára került.  Egyik 
legrégibb jelképünk a tulipán, amely 
megjelenik szinte minden művészeti 
irányzatunkban, a fafaragástól a matyó 
hímzésen át egészen az ősi ékszereinken és 
a népi festészetünk különböző ágaiban is.  

Érdekes és elgondolkodtató, hogy a 
tulipán nem őshonos növény a Kárpát-
medencében Legelső ábrázolása az i.e. 
folyamközi népeknél jelenik meg kb. kr.e. 

3000 körül. A vigyázó két szem, amely a 
tulipán virágban van rejtve, a világ legősibb 
hitének, a teremtőnek a jóságos segítő 
tekintetét hivatott megjeleníteni. Felette 
található a táblán a Turul  madár, a Nap 
arany madara. Így van megörökítve azokon 
az ékiratokon, amelyek ezreit ásták ki a 
mezopotámiai régészeti ásatások során. A 
Nap az éltető, a földi élet legfontosabb 
feltétele. Az idős székely-magyar ember 
még ma is minden reggel kelet felé fordulva 
köszönti a felkelő napot. A csíksomlyói 
búcsú napján a csángó magyarok imádkozás 
közben kelet felől várják Babba Mária 
megjelenését a nap első felkelő sugaraiban.  

Az ősmagyarok a Turulban hitték a 
szentlelket, de ezt hiszik a mára már nagyon 
megfogyatkozott őskeresztények, az 
egyiptomi koptok is, de ott van a magyarság 
történetében, az Árpád-ház születésének 
hiedelmében is, hiszen Emesét egy Turul 
(szentlélek) termékenyíti meg, és méhéből 
királyi - az Árpád-házi - dinasztia fogant. 
(Folytatjuk az esztergomi oroszlánnal.) 

Búzás József, kollégiumvezető tanár 
Az első idei Dual Slalom verseny 

 
Nagyon készültünk az idei első szlalom 

versenyünkre május első hétvégéjén. 
Városunk sportbizottságától megkaptuk a 
zöld jelzést egy állandó pálya építésére. 
Néhány héttel a verseny előtt még örültünk 
volna egy kiadós esőnek, ami megáztatja a 
pályát, a verseny előtti napokban viszont 
nem jött túlságosan jól. A csütörtök esti 

esőről még azt gondoltuk, hogy jót tesz, de 
nehezen akart felszáradni. Pénteken délután 
egy újabb nagy vihar érkezet Mátrafüredre, 
ami teljesen feláztatta a pályát, amitől az 
járhatatlan lett. Szombat reggel, miután 
kipróbáltuk és beragadtunk a sárba, 
kénytelenek voltunk a régi helyen kitűzni a 
szlalom kapukat. Ezúton is köszönet 

azoknak a versenyzőknek, akik segítettek a 
pálya kijelölésében. Maga a verseny végül 
nagyon jó hangulatban és napsütéses jó 
időben telt. Gyakorolni 13 óráig lehetett, 
majd egy óra technikai szünet után Bozsik 
István alpolgármester úr, a verseny 
fővédnöke, elindította a negyedik szlalom 
versenyünket. A kék pályán tartott időmérő 



        SPORTSPORTSPORTSPORT    
 

BENEI KRÓNIKABENEI KRÓNIKABENEI KRÓNIKABENEI KRÓNIKA    VIIVIIVIIVIII. évf./43I. évf./43I. évf./43I. évf./43. sz.. sz.. sz.. sz.    3. oldal    
 
 

futam eredményei alapján párosítottuk a 
versenyzőket, akik Junior, Senior, Női, 
Profi és Hobbi kategóriában 
versenyezhettek egymás ellen. 
Időeredmények:   
Junior: 63 Cseh Martin 20.8; 13 Szabalics 
Szilárd 20.8; 19 Molnár Bence 21.6  
Senior: 17 Szénási Kálmán 18.3; 26 Czakó 
Norbert 19.0; 12 Deme Zoltán 20.5; 20 
Prandóczky Zoltán 21.4; 30 Hajabos Zsolt 
21.4; 35 Nagy Zsolt 24.3; 42 Nagy 
Szilveszter 24.3 
Női: 1 Nagy Zsanett 24.3; 4 Becsei 
Sándorné Dürgő Beáta 28.6;  
Profi:  18 Gulyás Mihály 17.0; 10 Rácz 
Ferenc 17.8; 22 Kovács Krisztián 18.8; 21 
Solymosi Bence Qtya 18.9; 25 Várkonyi 
Viktor 28.3 
Hobbi:  8 Balázs Bence 16.8; 11 Filek 
Miklós 17.0; 6; Begov Péter 18.5; 7 Pintér 
Ábel 18.5; 14 Schuch Attila 18.7; 24 
Kovács Balázs 18.7; 3 Morvay Fülöp 18.8; 
5 Barta István 18.9; 9 Jánosi Gergely 18.9; 
16 Csépe Kristóf 19.0; 64 Sallai Gergő 
19.3; 23 Tóth Dávid 20.3; 
2 Becsei Sándor 20.6. 

Idén már két lány érkezett a versenyre, így 
tudtak egymás ellen küzdeni. Versenyüket 
végül Nagy Zsanett nyerte, Becsei Sándorné 
Dürgő Beáta előtt. A fiúknál pedig olyan 
"nagy öregek" is ellátogattak hozzánk, mint 
a ’98-ban itt szlalom országos bajnokságot 
nyerő Rácz Ferenc, vagy a többszörös 
bajnok  Gulyás Misi, illetve a tavalyi senior 
országos dh bajnok Szénási Kálmán. Kálmi 
és Feri nagy csatákat vívott egymással 
senior kategóriában. Végül egy hajszállal, 
de Ferinek sikerült nyernie Kálmi és Czakó 
Norbi előtt. A junioroknál Szabalics Szilárd 
bizonyult a leggyorsabbnak, annak ellenére, 
hogy egész nap első fék nélkül és 
bokarögzítőben volt kénytelen versenyezni. 
A második helyen Cseh Martin végzet, aki 
nagyon sokat fejlődött legutóbbi versenye 
óta. Ez látszott a kanyarodási technikáján és 
az ugrásain is. A junior dobogó harmadik 
fokára pedig Molnár Bence állhatott, aki itt 
próbálhatta ki először verseny körülmények 
között új bringáját. Hobbi kategóriában. 
Filek Miklós, Pintér Ábel és Balázs Bence 
állhatott a dobogóra, profiban pedig Gulyás 
Misi végzett az első helyen Solymosi Bence 
és Várkonyi Viktor előtt.  

Köszönjük a részvételt, gratulálunk a 
győzteseknek! Találkozunk októberben már 
az új pályán. A Keleti Blokk DS póló 
továbbra is rendelhető. A pólóvásárlással a 
pálya építését, fennmaradását lehet 
támogatni.  

Köszönet a verseny támogatóinak és 
segítőinek: Bozsik István, Németi László, 
Hiesz György, Rostás Gabriella, Szecskő 
Kata, Szecskő Rita és szüleik, Tóth Balázs, 
Holló Melinda, Oláh Erzsébet, Dávid Örs, 
Siska Gábor, Szénási Kálmán, Balázs 
Bence, Tóth Dávid, Csortos Julcsi, Cseh 
Zoltán, Cseh Sándor, Klauber Krisztián, 
Tamás Győző, Takács János, Pintér Ábel, 
Molnár Bence, Szalai Bertold, Szabalics 
Szilárd, Szobóczky Gergő, Tóth András, 
Exigo Márk, Kozéki Ferenc, Doka Györgyi. 
Külön köszönet Jurecska Matyi 
anyukájának a finom rétesért és pogácsáért, 
ami életet mentett a bográcsgulyás 
sajnálatos megsemmisülése után. és elnézést 
azoktól, akik már nagyon várták az ebédet. 
Külön köszönet Begov Gábornak a remek 
képekért. 

Nagy Zoltán, elnök 

 Téli-nyári emlékcserepek 
 

Alföldön élő családba születtem, de őseim 
Erdélyből származnak. Talán ezért is 
vonzódom annyira a hegyekhez. 

Óvodás korúként egy egri nyaralásra 
emlékszem, ahol először csodálkoztam rá, 
hogy egy utca akár meredeken is 
emelkedhet. 

Kisiskolás voltam, amikor nagymamámék 
elvittek Parádóhutára nyaralni, ahol 
emlékezetes túrákat tettünk a pihenés 
mellett. Nagyocska kislányként már 
rendszeresen részt vettem a szüleim által 
szervezett iskolai kirándulásokon. Ők 
mindketten aranyjelvényes túravezetők 
voltak, tanári hivatásuk mellett fontosnak 
tartották a természet megismerését, 
megismertetését és megszerettetését. Egy 
tanévben legalább négy, az évszakoknak 
megfelelő, több napos, hegyi túrákkal 
tarkított utakat szerveztek. Két csoportban 
meneteltünk, a hosszabb, nehezebb távot a 
„vitaminoknak” Édesapám vezette, 
Édesanyám a kevésbé erős túrák szakértő 
irányítója volt. 

Aztán felnőttem, és a gyerekeimet is 
vittük túrázni, bár akkor már zömmel csak 
nyáron került erre sor. Tanárként én is 
szerveztem tanulmányi kirándulásokat, bár 
az iskolai fiaim nem nagy lelkesedéssel 
vettek részt a hegymászásokon. 

Mozgékony és sportos voltam, mégis csak 
48 éves koromban kezdtem a már egy 
évtizede vágyott alpesi sízés alapjainak 
elsajátításához. Helyszíne Kékesen a tv-
torony alatti lanka volt. Mondanom sem 
kell, hogy ott kiválóan ment a hóeke, ahol 
akartam, sikerült megállnom. No de amikor 
merészen elindultam a déli lejtőn! A 
második „spárga” után rá kellett jönnöm, 
hogy a lesikláshoz még sokat kell 
gyakorolnom a lassítást, megállást és a 
kanyarodást. Kitartásom sikerre vezetett, 
viszonylag rövid idő alatt megtanultam 
hóekével kanyarodni, s aztán már a 
párhuzamos léctartás sem okozott nagyon 
nagy nehézséget. Évente többször élveztem 
a Kékes buckás lejtőjét, hol a bucka alján, 
hol a tetején fordulva, vagy épp ugratónak 
használva. Élveztem a „kishalál” enyhén 
meredek és buckás talaját, ahol jókat 
lehetett repülni a kis dombocskákról, s hogy 
az azokat követő viszonylag hosszú egyenes 
rész jó kifutást biztosított a repülés után. 
Eleinte a „nagy halál” legyőzésével a 
mátraházi buszállomásig lehetett lecsúszni, 
később már csak a Veronika - réten lehetett 
felszállni a buszra, ami visszavitt a csúcsra. 
Aztán itt is megépítették a felvonókat. 

Ahogy öregedtem, „kikoptam” az 
ugratókkal tarkított lesiklásból, és nagyon 

tudtam értékelni, hogy kiszélesítették, 
lesimították a sípályát. 

Aztán eljött a 70. életévem és tudatosan 
elkezdek készülni az öregségre. 2013. 
február 11-15 közt és 22-23-án kiváló 
hóviszonyok közt köszöntem el a sízéstől. 
Ahol elkezdtem, azon a helyen fejeztem be. 
Kollégám, aki az első síoktatóm volt, 
résztvevője volt az utolsó lesiklásomnak is, 
amit videón meg is örökített. Köszönöm 
Miskolczi Jánosnak, hogy megismertetett a 
sízéssel és vele együtt búcsúzhattam el 
életem egyik nagyon kedves sportjától. 
Olyan örömet és felszabadultságot, amit 
lesiklás közben érez az ember, máshol és 
máskor nem tapasztaltam. Utánozhatatlan 
élmény felvonózás közben a léc surrogását 
hallgatni. 

Családommal együtt nagy-nagy szeretettel 
gondolunk vissza minden kirándulásunkra. 
Leszármazottaim, akiknek nem volt kedvük 
a havas sporthoz, együtt örülnek velem a 
videókat nézegetve, hogy milyen szép a 
Kékes havasan is, és milyen boldogan 
csúszik le öreganyjuk a Veronika - rétig. 

Nagy szeretettel ajánlom mindenkinek, 
hogy a Kékesen tanuljon meg síelni, és soha 
ne felejtse el, hogy mind a négy évszakban 
csodálatos élményben lehet része az ország 
tetején.  

Lakner Edit 
Könyvajánló 

 
Az iráni származású Kader Abdolah 

1954-ben született Teheránban. 
A Mecset ura című könyve, García 

Márquez Száz év magány című könyvét 
juttatja eszembe egy másik világban, egy 
másik kontinensen. 

Szenedzsánban, az iráni kisvárosban, a 
mecset mellett állt egy ház, melynek lakói 
jelölték ki az imámot évszázadokon át. A 
ház ura Aga Dzsán, módos 
szőnyegkereskedő, a bazár köztiszteletnek 
örvendő közéleti személyisége volt. 

Újévre öccse vendéggel, a 
menyasszonyával érkezett látogatóba, aki 
nejlonharisnyát viselt. Szerencsére sötétedés 
után érkeztek, így nem látták meg a 
városban, hogy a mecset házában egy 
nejlonharisnyás nő lakik. Aga Dzsán 
utasította háza népét, hogy legyenek 



        KULTÚRAKULTÚRAKULTÚRAKULTÚRA    
 

BENEI KRÓNIKABENEI KRÓNIKABENEI KRÓNIKABENEI KRÓNIKA    VIIVIIVIIVIII. évf./43I. évf./43I. évf./43I. évf./43. sz.. sz.. sz.. sz.    4. oldal    
 
 

kedvesek vele, és adjanak rá egy rendes 
zoknit. 

Ha eladósorba került lányok voltak a 
házban, fel voltak készülve arra, hogy 
váratlanul bekopog hozzájuk valaki, 
leánykérőbe. A hideg téli időszak volt a 
leánykérés ideje. Ha a tél elmúlt egy lány 
felett, és nem kopogtatott be senki, egy évet 
kellett várnia. A mecset házában Szedik, az 
imám lánya került eladósorba. Divatos papi 
ruhát és szépen pucolt barna cipőt visel - 
így ajánlották a kérőt Szediknek, aki 
döntése előtt azért szeretett volna beszélni 
vele. Az ifjú elvitte feleségét, címét senki 

sem tudta, hogy hová, de erre nem 
vesztegettek szót. 

Aga Dzsán műhelyeiben szőtték a Közel – 
Kelet legpompásabb szőnyegeit. 
Utánozhatatlan szőnyegmintái, színei 
híresek voltak, de senki sem tudta honnan 
veszi a mesés színkombinációkat. Ez a ház 
titka volt, melyet évszázadokon keresztül 
őriztek.. A tél első napján a vándormadarak 
a hideg orosz-ázsiai vidékről jöttek, és 
ősidők óta a selyem utat követve vonultak. 
A vándormadarak között mindig akadt 
néhány példány, amely különleges színű és 
mintázatú tollal rendelkezett. Ezt építették 

be a különleges szőnyegmintákba. Ez volt a 
titok. 

Az idő felgyorsult, nagy változások jöttek. 
Hajdan a bazár fontos szerepet játszott a 
város életében, de már nem a perzsaszőnyeg 
volt a gazdaság meghatározó tényezője, 
hanem az olaj. Már nem a bazárban sétáltak 
a fiatalok, hanem a bulváron és fagylaltot 
nyaltak.  

Az iszlám forradalom elűzte a saht, az ezt 
követő korszak történéseit és a mecset 
házának lakóinak sorsát ismerhetjük meg 
Kader Abdolah könyvéből, bepillantva egy 
különös világba, amelyet ha meg akarunk 
érteni, egy kicsit meg kell ismernünk. 

Rostás Gabi 
Ingyenes jogsegélyszolgálat! 

Alapítványunk közel 20 éve biztosít INGYENES jogsegélyszolgálatot azok számára, akiket sérelem ért a pszichiátriai kezelésük során. 
Ha Ön vagy ismerőse ilyen helyzetben van, illetve tudomása van ilyen esetről, kérjük, jelezze az alábbi elérhetőségeken: 
Állampolgári Bizottság az Emberi Jogokért Alapítvány:1461 Bp. Pf.: 182.Telefon: 06 (1) 342-6355, 06 (70) 330-5384; E-mail: 
panasz@cchr.hu; Weboldal: www.emberijogok.hu 

Felhívás - Pszichiátriai szerek viselkedési problémákra? 
Ha gyermeke "tanulási problémára" vagy "viselkedési rendellenesség" miatt pszichiátriai szereket szed, és úgy érzi, hogy a gyermek állapota 
semmit sem változott vagy rosszabbodott emiatt, keresse az Állampolgári Bizottság az Emberi Jogokért Alapítványt. Az alapítványtól 
ingyenes tájékoztató kiadvány is kérhető a hiperaktivitás témájában. Minden információt bizalmasan kezelünk! 
 
Köszönet a Benei Krónika különszámának támogatóinak: Dencs Attilának, Jászplasztik Kft-nek, Keszthelyi Lászlónak 

és két gyöngyösi intézménynek. 
 

RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 
 
MUZSIKÁL AZ ERD Ő 
A helyszín rendbetételénél közreműködött az Egererdő Zrt. 
Mátrafüredi Erdészete, a szervezésben való közreműködés és a 
Máriácska környezetének rendbetétele a Szuromi családot, a 
virágdíszítés Hliva Dezsőnét dicséri. A forgalom irányítását Ludvig 
Zoltán körzeti megbízott vezetésével, a polgárőrség bevonásával 
biztosították. Köszönet minden segítőnek. (a rendezvény szervezője) 
ÜNNEPI MEGNYITÓ  
2013. június 17-én, hétfőn 18 órakor megnyílt a „KOPATA” 
(Kortárs Palóc Tájház – Kossuth utcai játékbolt mögött)) nyitott 
művészeti és kulturális központ működtetése céljából létrehozott 
Almavirág  Közösségi Tér. A nyitórendezvény zenei keretét Nagy 
Tibor Wyrág adta, a gazdag programokról, tervekről Aradi Mária 
beszélt, az ünnepséget pedig Bozsik István alpolgármester nyitotta 
meg.  (A szerk.) 
EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN 
PostaNyugdíj Program (egyhavi díj ajándékba), PostaFészek Őr 
(otthonbiztosítás), PostaÉrték Őr (életbiztosítás).  UtasŐr-minden kedden 10 
% kedvezmény,. Megtakarítás, bonus, kedvezmények! Bővebb felvilágosítás 
a mátrafüredi postán. Többféle üdítők, zöld tea, édességek nagy 
választékban. Elektronikus mobil feltöltés. 

IGAZI TEJ 
Minden hétfőn, szerdán és pénteken termelői, teljes értékű nyers tej, 
tejföl, túró házhoz szállítása. Móczár Imre: 06-20/55-49-795 
SZEMÉT   
Köszönet Barna Györgynek, hogy több zsák szemetet összegyűjtött 
az alsó buszmegálló környékén és az Erdész utcai átjáró 
parkerdejében. Az önkéntes szemétszedőknek a városüzemeltetés 
szabványzsákokat adott, melyeket összekötve a kézi szemetesek 
mellé kell elhelyezni. (Zsákok kérhetők: 0630/28-48-176) 
Minden hétfőn, szerdán és pénteken termelői, teljes értékű nyers tej, 
tejföl, túró házhoz szállítása. Móczár Imre: 06-20/55-49-795) 
EMLÉKTÚRA 
Csonka László emléktúra és koszorúzás 2013. szeptember 8-án. A 
túra, melyet Szőke György vezet, 9.30-kor indul Mátrafüredről, a 
Hegyi Sportok Bázisáról. Koszorúzás 11 órakor Kékestetőn, a 
Csonka emlékműnél. 
PIZZALAND 
Húszféle helyben sütött pizzák házhozszállítással a Landor Büféből 
12-22 óráig: 0620/2610-544 

CITY CARTEL 
 

Ingatlan és hiteliroda hálózat. - Új és használt INGATLANOK, telkek, irodák, raktárak ÉRTÉKESÍTÉSE, bérbeadása, értékbecslés, 
Széchenyi hitel pályázatok, lakástakarékpénztár (vissza nem térítendő állami támogatással). 

Bőgérné Szécsi Mária: 0630/47-1-542-6; 0670/601-1081 
 

A Benei Krónika valamennyi számát elolvashatják: az Országos Széchenyi Könyvtárban, a Vachott Sándor Városi Könyvtárban, 
valamint a www.matrafured-bene.hu, a www.matrasport.hu weboldalakon és a Gyöngyösi Hírek online hírportálon. 
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